
Dagsorden skolebestyrelsesmøde d. 21. februar 2024 
 

Tidspunkt: Kl. 19.00 til 21.00 på Aakjærskolen (Rotunden). 
 

Deltagere: Forældrerepræsentanter: Anny Birgitte Kristensen, Charlotte Langerskov, Amal Beydas, 

Jesper Bjørn Bak, Per Bregner Carlsen, Christian Christiansen og Annemette Wullum,  
  

 Medarbejderrepræsentanter: Maren Bohn og Helle Holm 
 

 Elevrådsrepræsentanter: 
  

Fra ledelsen: Rasmus Godsk (konst. skoleleder) 
 

Afbud: Jesper Bjørn Bak, Per Bregner Carlsen,  
 

Mødeleder: Jesper Bjørn Bak 
 

Referent: Rasmus Godsk 

 

 Emne Proces/bemærkninger Ansvarlig Tid 

1 

Godkendelse af 

referat fra sene-

ste møde 

Referatet til underskrift. 

Alle 

19.00 

2 
Elevrådet Borgmesterpuljen.  

 
Emma 

19.00 – 

19.15 

3 

Økonomisk 

struktur og af-

tale 

Opfølgning på møde med forvaltning samt præsentation af 

økonomisk genopretningsplan aftalt med forvaltningen.   

 

Christian fortæller, at der til mødet med forvaltningen blev 

drøftet en afviklingsplan for Aakjærskolens oparbejdede mer-

forbrug. Forvaltningen kom til mødet med en forventning om, 

at der blev afdraget henover 10 – 12 år. 

 

Til mødet blev det tydeligt, at det var i regnskabsåret 2021, at 

underskuddet blev næsten fordoblet på skolen.  

 

Politikerne har også været nysgerrige på Aakjærskolens øko-

nomi, fordi det ”stikker ud”, kom det frem på mødet.  

 

Til idrætsklasserne og merforbruget her var der ikke noget ’at 

komme efter’. Gælden kan ikke eftergives.  

 

Med den nye tildelingsmodel vil Aakjærskolen trods det fal-

dende elevtal fastholde en del af økonomien. 

 

Bestyrelsen påtalte også på mødet, at der var brug for en poli-

tisk udmelding omkring Aakjærskolens fremtid, så det stod 

klart, at strukturforslaget omkring skolens fremtid er taget af 

banen. 

 

Der er indgået aftale om, at der skal afbetales 100.000 kr. i 

dette budgetår, mens der skal afbetales 300.000 kr. i 2025 og 

fremadrettet. 

 

Regnskab for 2023 og seneste budgetopfølgning fra januar 

2024 gennemgås af Rasmus. 

 

Der tales om idrætsklasserne og den nuværende tilslutning. Be-

styrelsen er enige om, at der ligger et stort ansvar hos de en-

kelte forældre, når ansøgningen sendes. Hvordan samler foræl-

drene op, hvis det ikke går som ønsket? 

 

Rasmus 

19.15 – 

19.35 



Vigtig opmærksomhed på at skabe et fællesskab – også for de 

elever, som fortsætter i det ’almindelige’ spor. Hvad er de fæl-

les om, og hvordan gør vi det ’lækkert’ for dem? 

4 

Strukturdebat Opfølgning på seneste status vedr. struktur og møde med Apo-

teker Norgaards mandag d. 19/2/2024.  

 

Amal beretter om mødet med bestyrelsen i Apoteker Nor-

gaards. På mødet var de interesserede i at høre, om vi som be-

styrelse havde deres opbakning. Hos Apotekeren lever ønsket 

om en fælles ledelse, og dette vil de foreslå politikerne.  

 

Apotekerens bestyrelse vil fortsat kæmpe for at blive. Politi-

kerne vil ikke give tilladelse til at en privat børnehave må 

bruge de nuværende lokaler.  

 

Bestyrelsen er nysgerrig på, hvad Apotekerens bygning skal 

bruges til? Et sådant spørgsmål skal stilles i samarbejde med 

Apotekerens bestyrelse.  

Rasmus 

19.35 – 

20.00  

5 

Høringssvar Der ønskes input til høringssvar vedr. ny tildelingsmodel vedr. 

faldende elevtal.  

 

Se bilag. 

 

Skolebestyrelsens bemærkninger: 

• Det er vigtigt og altafgørende, at man vil bibeholde økono-

mien på området trods faldende elevtal, fordi det er en for-

udsætning for at drive god skole.  

Kvalitet kommer med en pris, og det er vigtigt, at vi kan 

opretholde støttestrukturer omkring den ordinære under-

visning med plads til vejledning, særlige indsatser og me-

get andet.  

Rasmus 

20.00 – 

20.15 

6 

Opfølgning på 

temadrøftelse 

Opfølgning på bestyrelsens seneste temadrøftelse og persona-

lets pædagogiske dag: 

 

• På Aakjærskolen ser vi styrke i forskellighed.  

• På Aakjærskolen arbejder vi for fællesskab og faglig-

hed. 

• På Aakjærskolen er vi i kontakt med omverdenen. 

 

”Behov for at være konkret”.  

 

1: Individuel refleksion i 5 minutter: Hvordan kan skolebesty-

relsen være med til at omsætte sætningerne til virkelighed på 

Aakjærskolen? 

2: Bordet rundt med præsentationer af egne tanker. 

3: Fælles drøftelser: Hvad vil vi arbejde videre med, og hvad 

kalder det på?  

 

Punktet er udsat. 

Rasmus 

20.15 – 

20.45 

7 

Status på skole-

årets planlæg-

ning og skolebe-

styrelsesvalg 

Præsentation vedr. skoleårets planlægning og det arbejde, som 

nu er igangsat. 

 

Kort gennemgang af status lige nu med fokus på MUS-samtaler 

og den forestående forflyttelsesrunde. Her orienterer Rasmus 

også om, at der lige nu regnes med, at der er to færre lærere 

efter sommerferien.  

 

Se bilag. 

Rasmus 

20.45 – 

20.55 

8 
Evt. Kort drøftelse af de sager, der foregår på Sjælland og Fyn lige 

pt. Generelt giver bestyrelsen udtryk for, at de føler sig trygge, 
Alle 

20.55 



og at der er en klar forventning om, at ting håndteres, når der 

rettes henvendelse til personale eller ledelse.  

 

Skolebestyrelsen drøfter kommende bestyrelsesvalg. Amal vil 

gerne genopstille. Anny, Annemette og Charlotte vil ikke gen-

opstille.  

 

Dato for kommende skolebestyrelsesmøde: 21. marts 2024. 

 

 

Referatet godkendt: 

 

 

_____________________________ _______________________________ 

Jesper Bjørn Bak Anny Birgitte Kristensen 
   

 

_____________________________ _______________________________ 

Charlotte Langerskov Amal Beydas 

 

 

 

_____________________________ _______________________________ 

Per Bregner Carlsen Christian Christiansen 

 

 

_____________________________ _______________________________ 

Annemette Wullum Helle Holm, medarbejderrep. 
  

 

 

_____________________________ _______________________________ 

Maren Bohn, medarbejderrep. Elevrep. 
  (deltog ikke i mødet) 

 

 

_____________________________ 

Elevrep. 
(Deltog ikke i mødet) 

 

 

 

 

 

 

Referatet læst: 

 

 

_____________________________ 

Rasmus Godsk 

Konst. skoleleder 


